
ZAPISNIK
sa 83. sjednice Odbora za ekonomiju, finansije i budžet Skupštine Crne

Gore,
održane 1. i 18. decembra 2014. godine

Sjednica je počela u 10.15 časova.
Predsjedavao je Aleksandar Damjanović, predsjednik Odbora. 
Sjednici su prisustvovali poslanici: Zoran Jelić, Veljko Zarubica, Rešid Adrović,

Filip Vuković, Almer Kalač, Milutin Đukanović, Strahinja Bulajić i Goran Tuponja.
Sjednici  nijesu prisustvovali  poslanici:  Damir  Šehović,  Srđan Milić,  Nebojša

Medojević i Nik Gjeloshaj.
Sjednici su u svojstvu predstavnika predlagača, prisustvovali: Zoran Sekulić,

izvršni  direktor Agencije za elektrone komunikacije i  poštansku djelatnost;  Šaleta
Đurović,  predsjednik  Savjeta  Agencije  za  elektronske  komunikacije  i  poštansku
djelatnost; Zoran Đikanović, predsjednik Komisije za hartije od vrijednosti; Branko
Vujović,  predsjednik  Savjeta  Agencije  za  nadzor  osiguranja;  Biljana  Pantović,
direktorka  Agencije  za  nadzor  osiguranja;  Ranko  Vujović,  predsjednik  Savjeta
Agencije  za  elektronske  medije;  Abaz  Džafić,  direktor  Agencije  za  elektronske
medije; Milorad Drljević, izvršni direktor Agencije za ljekove i medicinska sredstva;
Željka  Bešović,  rukovodilac  Sektora  za  ljekove  i  medicinska  sredstva;  Novak
Medenica,  direktor  Regulatorne  agencije  za  energetiku  i  Branislav  Prelević,
predsjednik Odbora Regulatorne agencije za energetiku.

U  radu  sjednice,  po  pozivu,  u  skladu  sa  članom 67  Poslovnika  Skupštine
prisustvovali  su:  Milan  Martinović,  izvršni  direktor  Pošte  Crne  Gore;  Slavica
Đuranović, zamjenik izvršnog direktora Pošte Crne Gore i Vesko Milačić, predstavnik
Pošte Crne Gore.
            Rad sjednice pratili su predstavnici medija. 

Predsjednik  Odbora je  konstatovao  da postoji  kvorum za rad  i  punovažno
odlučivanje.

Za sjednicu je utvrđen sljedeći 
DNEVNI RED:

-usvajanje zapisnika sa 79. i 80. sjednice-

1. PREDLOG PLANA RADA SA FINANSIJSKIM PLANOM KOMISIJE  ZA HARTIJE OD
VRIJEDNOSTI ZA 2015. GODINU;

2. PREDLOG PLANA RADA SA FINANSIJSKIM PLANOM AGENCIJE ZA ELEKTRONSKE
KOMUNIKACIJE I POŠTANSKU DJELATNOST ZA 2015. GODINU;

3. PREDLOG FINANSIJSKOG PLANA SA PLANOM RADA REGULATORNE AGENCIJE
ZA ENERGETIKU ZA 2015. GODINU;

4. PREDLOG  PLANA  RADA  SA  FINANSIJSKIM  PLANOM  AGENCIJE  ZA  NADZOR
OSIGURANJA ZA 2015. GODINU;

5. PREDLOG  FINANSIJSKOG  PLANA  SA  PLANOM  RADA  AGENCIJE  ZA
ELEKTRONSKE MEDIJE ZA 2015. GODINU;

6. PREDLOG FINANSIJSKOG PLANA SA PROGRAMOM RADA AGENCIJE ZA LJEKOVE
I MEDICINSKA SREDSTVA ZA 2014. GODINU;

7. UTVRĐIVANJE PREDLOGA ODLUKE ZA IMENOVANJE DVA ČLANA SAVJETA ZA
STRANE  INVESTICIJE  IZ  REDA  POSLANIKA(ČLAN  25  ZAKONA  O  STRANIM
INVESTICIJAMA “SLUŽBENI LIST CG” BR. 18/11 I 45/14) i

8. TEKUĆA PITANJA
*     *     *

   Zapisnici sa 79. i 80. sjednice, usvojeni su bez primjedbi.
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*     *     *
Prva tačka - PREDLOG PLANA RADA SA FINANSIJSKIM PLANOM KOMISIJE ZA HARTIJE
OD VRIJEDNOSTI ZA 2015. GODINU;

Uvodno izlaganje o Predlogu finansijskog plana i Plana rada Komisije za hartije
od vrijednosti  za 2015.  godinu,  dao je Zoran Đikanović,  predsjednik Komisije  za
hartije od vrijednosti.

U raspravi su učestvovali poslanici: Aleksandar Damjanović, Goran Tuponja i
Zoran Jelić. 

Odbor je nakon rasprave, odlučio da Skupštini podnese sljedeći

I Z V J E Š T A J

Odbor je, imajući u vidu uvodno obrazloženje predsjednika Komisije za hartije
od vrijednosti, konstatovao da su planom aktivnosti Komisije u 2015. godini, između
ostalog,  predviđene  aktivnosti  koje  se  odnose  na:  podsticanje  efikasnog  i
transparentnog tržišta kapitala u cilju  zaštite investitora  u hartije  od vrijednosti;
vršenje  nadzorne  funkcije  nad  tržištem  kapitala;  edukaciju  učesnika  na  tržištu
kapitala; informisanje javnosti  o trendovima i razvoju tržišta kapitala kao i razvoj
internih i strateških kapaciteta i organizacione efikasnosti.

Na Odboru je konstatovano da su Predlogom finansiskog plana Komisije za
narednu godinu, projektovani ukupni prihodi u iznosu  848.192 €, dok su rashodi
planirani u iznosu od 837.183 €. Takođe, konstatovano je da je Komisija planirala i
višak prihoda nad rashodima u iznosu od 11.009 € koje će shodno članu 20 Zakona
o hartijama od vrijednosti prenijeti u Budžet Crne Gore.

Odbor se  upoznao i  sa  pisanim mišljenjem Ministarstva  finansija  kojim je,
između ostalog, navedeno da je  finansijskim planom za 2015. godinu, prosječna
mjesečna  neto  zarada  zaposlenih  planirana  u  iznosu  od  736  €,  kao  i  da  je
Ministarstvo finansija saglasno sa navedenim planom. 

Na Odboru je konstatovano da je Komisija za 2015. godinu planirala budžet
koji je za 2,13%  manji u odnosu na budžet predviđen finansijskim planom za 2014.
godinu. Članove Odbora je interesovala objektinost planiranja prihoda predviđenih
finansijskim planom Komisije i iznos naknade za evidenciju emisija koje se ne vrše
putem javne ponude i naknade za nadzor i kontrolu poslovanja investicionih fondova
imajući u vidu gubitke koje je Komisija imala tokom 2013. godine. Takođe, članove
Odbora  je  interesovalo  da  li  broj  zaposlenih  u  Komisiji  odgovara  aktu  o
sistematizaciji radnih mjesta.

Nakon  izjašnjavanja  Odbor  je,  sa  pet  glasova  „za″  i  tri  „uzdržana″  glasa,
odlučio da predloži Skupštini da usvoji Predlog finansijskog plana sa Planom rada
Komisije za hartije od vrijednosti za 2015. godinu.

Za izvjestioca na sjednici Skupštine određen je poslanik Almer Kalač.
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Druga  tačka – PREDLOG PLANA  RADA SA  FINANSIJSKIM  PLANOM  AGENCIJE  ZA
ELEKTRONSKE KOMUNIKACIJE I POŠTANSKU DJELATNOST ZA 2015. GODINU;

Uvodno izlaganje o Predlogu finansijskog plana sa Planom rada Agencije za
elektronske  komunikacije  i  poštansku  djelatnost  za  2015.  godinu,  dao  je  Šaleta
Đurović,  predsjednik  Savjeta  Agencije  za  elektronske  komunikacije  i  poštansku
djelatnost.

U raspravi su učestvovali poslanici: Aleksandar Damjanović i Strahinja Bulajić.

Sjednici su u skladu sa članom 67 Poslovnika Skupstine Crne Gore po pozivu
prisustvovali: Milan Martinović, izvršni direktor Pošte Crne Gore; Slavica Đuranović,
zamjenik izvršnog direktora Pošte Crne Gore; Vesko Milačić, predstavnik Pošte Crne
Gore, koji su, između ostalog, ukazali na potrebu da se predvidi trošak univerzalnog
poštanskog servisa na način da se Finansijskim planom Agencije predvide realni
izvori sredstava za naknadu tih troškova.

Predsjednik  Odbora  je  podsjetio  članove  da  pored  obaveze  Ministarstva
finansija da dostavi mišljenje na finansijske planove nezavisnih regulatornih tijela,
postoji i zakonska obaveza Vlade Crne Gore da daje  mišljenje Skupštini Crne Gore
na  Plan  rada  sa  Finansijskim  planom  Agencije  za  elektronske  komunikacije  i
poštansku djelatnost za 2015. godinu, koja proističe iz odredbe člana  5 stav 1 tačka
3  Zakona o elektronskim komunikacijama. Imajući u vidu navedeno istakao je da je
Odboru dostavljeno mišljenje Ministarstva finansija  koje je upućeno i Ministarstvu
za  informaciono  društvo  i  telekomunikacije.  Mišljenje  Vlade  još  uvjek  nije
dostavljeno.

Takođe,  podsjetio  su  da  članovima  Odbora  proslijeđeni  dopisi  Agencije  u
kojima se iskazuje stav i neslaganje o pojedinim djelovima mišljenja Ministarstva
finansija i Ministarstva za informaciono društvo i telekomunikacije na Predlog plana i
Finansijski plan Agencije za elektronke komunikacije i poštansku djelatnost za 2015.
godinu.

Odbor je odložio izjašnjavanje o Predlogu finansijskog plana sa Planom rada
Agencije  za  elektronske  komunikacije  i  poštansku  djelatnost  do  dostavljanja
mišljenja  Vlade  Crne  Gore,  u  skladu  sa  članom  5  Zakona  o  elektronskim
komunikacijama.

Treća  tačka - PREDLOG FINANSIJSKOG PLANA SA PLANOM RADA REGULATORNE
AGENCIJE ZA ENERGETIKU ZA 2015. GODINU;

Uvodno izlaganje o Predlogu finansijskog plana sa Planom rada Regulatorne
agencije za

energetiku  za  2015.  godinu,  dao  je  Branislav  Prelević,  predsjednik  Odbora
Regulatorne agencije za energetiku.

            U raspravi  su učestvovali  poslanici: Aleksandar Damjanović,  Strahinja
Bulajić, Rešid Adrović, Goran Tuponja i Veljko Zarubica. 

Izjašnjavanje  o  Predlogu  finansijskog  plana  sa  Planom  rada  Regulatorne
agencije  za  energetiku  (RAE),  imajući  u  vidu  mišljenje  Ministarstva  finansija,
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odloženo je  u cilju  potrebe dodatnog sagledavanja  opravdanosti  visine zarada u
Agenciji.

Četvrta tačka - PREDLOG PLANA RADA SA FINANSIJSKIM PLANOM AGENCIJE  ZA
NADZOR OSIGURANJA ZA 2015. GODINU;

            Uvodno izlaganje o Predlogu plana rada sa Finansijskim planom Agencije za
nadzor  osiguranja  za  2015.  godinu  dao  je  Branko  Vujović,  predsjednik  Savjeta
Agencije za nadzor osiguranja.

            U raspravi su učestvovali poslanici: Aleksandar Damjanović, Almer Kalač,
Goran Tuponja i Rešid Adrović. 

            Nakon rasprave, Odbor je odlučio da podnese Skupštini sljedeći

I Z V J E Š T A J

Odbor je imajući u vidu uvodno obrazloženje predsjednik Savjeta Agencije za
nadzor  osiguranja,  konstatovao  da  se  planirane  aktivnosti  Agencije  za  nadzor
osiguranja u  2015. godini odnose na:  unapređenje regulatornog okvira za oblast
osiguranja,  vršenje  kontinuiranog,  posrednog  i  neposrednog  nadzora  nad
poslovanjem  subjekata  na  tržištu  osiguranja,  sprečavanje  ugrožavanja  interesa
osiguranika  i  drugih  korisnika  osiguranja,  licenciranje  subjekata  na  tržištu
osiguranja,  izvještavanja o stanju na tržištu osiguranja,  saradnje sa institucijama
sistema, drugim nadzornim institucijama i međunarodnim organizacijama iz oblasti
osiguranja.

Na Odboru je konstatovano da su finansijskim planom Agencije za nadzor
osiguranja za 2015. godinu prihodi  planirani  u iznosu od 780.852 €.  Rashodi  su
planirani na nivou  od 765.815 € dok je iznos rezerve predviđen u iznosu od 15.037
€. Takođe, na Odboru je konstatovano da je neto zarada zaposlenih u 2014. godini
planirana u iznosu od 826,11 € kao i da planom nije predviđen višak prihoda nad
rashodima koji bi shodno članu 190 Zakona o osiguranju bio prenijet u budžet Crne
Gore na kraju 2015. godinu.

Odbor se  upoznao i  sa  pisanim mišljenjem Ministarstva  finansija  kojim je,
između  ostalog,  navedeno  da  je  potrebno  izvršiti  korekciju  procenta  izdvajanja
sredstava za formiranje  stambenog fonda za pomoć zaposlenima imajući  u vidu
visinu planiranih rashoda Agencije kao i praksu drugih nezavisnih regulatornih tijela
u Crnoj Gori vezanu za riješavanje stambenih pitanja zaposlenih.

Tokom  rasprave  postavljena  su  pitanja  koja  su  se  odnosila  na  visinu
operativnih  troškova  Agencije  i  premije  životnog osiguranja.  Takođe,  iskazano  je
mišljenje da bi planirani iznos rezerve od 15.037 € trebalo prebaciti na stavku višak
prihoda nad rashodima.

Nakon izjašnjavanja Odbor je, sa pet glasova „za″ i četiri ″uzdržana″ glasa,
odlučio da predloži Skupštini da prihvati Predlog finansijskog plana sa Planom rada
Agencije za nadzor osiguranja za 2015. godinu.
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Za izvjestioca na sjednici Skupštine određen je poslanik Almer Kalač.

Peta  tačka  - PREDLOG  FINANSIJSKOG  PLANA  SA  PLANOM  RADA  AGENCIJE  ZA
ELEKTRONSKE MEDIJE ZA 2015. GODINU;

              Uvodno izlaganje o Predlogu finansijskog plana sa Planom rada Agencije za
elektronske  medije  za  2015.  godinu  dao  je  Abaz  Džafić,  direktor  Agencije  za
elektronske medije.

            U raspravi je učestvovao poslanik Aleksandar Damjanović.

            Nakon rasprave, Odbor je odlučio da podnese Skupštini sljedeći

I Z V J E Š T A J

Odbor  je  nakon  uvodnog  obrazloženja  direktora  Agencije  za  elektronske
medije konstatovao da se planirane aktivnosti Agencije za 2015. godinu odnose na:
normativne, redovne i tekuće aktivnosti, digitalizaciju i međunarodnu saradnju, kao i
na materijalno, tehničko i kadrovsko osposobljavanje.

U  odnosu  na  Predlog  finansijskog  plana  za  2015.  godinu,  Odbor  je
konstatovao da su prihodi  utvrđeni  u iznosu od 803.945 €,  rashodi  u iznosu od
775.562 € kao i da je planiran višak prihoda nad rashodima od 28.383 € koji će
shodno članu 42 Zakona o elektronskim medijima postati prihod budžeta Crne Gore.

Odbor  se  upoznao  i  sa  pisanim mišljenjem Ministarstva  finansija  kojim je
navedeno da je Finansijskim planom za 2015. godinu budžet Agencije za elektronske
medije veći za 11,16% u odnosu na predviđeni finansijski plan za 2014. godinu, da
najveće učešće u planiranim rashodima imaju rashodi za bruto zarade zaposlenih,
da je prosječna neto zarada zaposlenih u Agenciji u 2015. godini planirana u iznosu
od 904,48 €, kao i da Ministarstvo nema primjedbi na finansijski plan.

Članove Odbora interesovalo je da li će postupak  prelaska sa analognog na
digitalno emitovanje televizijskih programa biti završen do 17. juna 2015. godine
kako je predviđeno članom 15 Zakona o digitalnoj radio – difuziji i koje su posljedice
ukoliko se to ne desi u Zakonom predviđenom roku. Takođe, bilo je riječi i o visini
zarada zaposlenih u Agenciji.

Nakon  izjašnjavanja  Odbor  je,  sa  četiri  glasa  „za″  i  tri  „uzdržana″  glasa,
odlučio da predloži Skupštini da prihvati Predlog finansijskog plana sa Planom rada
Agencije za elektronske medije za 2015. godinu.

Za izvjestioca na sjednici Skupštine određen je poslanik Almer Kalač.

Šesta tačka - PREDLOG FINANSIJSKOG PLANA SA PROGRAMOM RADA AGENCIJE ZA
LJEKOVE I MEDICINSKA SREDSTVA ZA 2014. GODINU
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              Uvodno izlaganje o Predlogu finansijskog plana sa Programom rada
Agencije za ljekove i medicinska sredstva za 2014. godinu dao je Milorad Drljević,
izvršni direktor Agencije za ljekove i medicinska sredstva.

             U raspravi su učestvovali poslanici: Aleksandar Damjanović i Goran Tuponja.

             Nakon rasprave, Odbor je odlučio da podnese Skupštini sljedeći

 I Z V J E Š T A J

Odbor je, imajući u vidu uvodno obrazloženje direktora Agencije za ljekove i
medicinska sredstva, konstatovao da su planom aktivnosti Agencije u 2015. godini,
između ostalog, predviđene aktivnosti koje se odnose na: unaprijeđenje performansi
postupaka  koji  su  u  nadležnosti  Agencije,  stavljanje  ljekova  u  promet,  kontrolu
kvaliteta  ljekova,  izradu  Strategije  razvoja  Nacionalne  kontrolne  laboratorije,
praćenje  potrošnje  i  klinička  ispitivanje  ljekova  kao  i  aktivnosti  zaposlenih  na
saradnji sa drugim institucijama u Crnoj Gori.

U  odnosu  na  Predlog  finansijskog  plana  za  2015.  godinu,  Odbor  je
konstatovao da su prihodi utvrđeni u jednakom iznosu kao i  rashodi  i  da iznose
1.172.200 €, kao i da je predviđen neraspoređeni prihod, odnosno višak prihoda nad
rashodima u iznosu od 22.000 € . 

Odbor se upoznao i sa pisanim mišljenjem Ministarstva finansija u kojem je
konstatovano da Ministarstvo nema primjedbi na Finansijski plan Agencije za ljekove
i medicinska sredstva za 2015. godinu, kao i da je prosječna neto zarada zaposlenih
Agenciji planirana u iznosu od 860.58€.

Tokom  rasprave  postavljena  su  pitanja  koja  su  se  odnosila  na:  stavku
održavanja  softverskog  alata  za  eCDT dokumentaciju  koja  je  planirana  u  okviru
materijalnih troškova kao i troškove amortizacije i održavanja osnovnih sredstava.

Nakon izjašnjavanja Odbor je, sa pet glasova „za″ i četiri „uzdržana″ glasa,
odlučio da predloži Skupštini da prihvati Predlog finansijskog plana sa Planom rada
Agencije za ljekove i medicinska sredstva za 2015. godinu.

Za izvjestioca na sjednici Skupštine određen je poslanik Almer Kalač.

Sedma tačka  -  UTVRĐIVANJE  PREDLOGA ODLUKE  ZA  IMENOVANJE  DVA  ČLANA
SAVJETA ZA STRANE INVESTICIJE  IZ REDA POSLANIKA (član 25 Zakona o stranim
investicijama “Službeni list CG” br. 18/11 i 45/14)

Predsjednik  Odbora,  Aleksandar Damjanović  podsjetio je  da je polazeći  od
dogovora sa 78. sjednice Odbora, održane 7. novembra 2014. godine i obaveze iz
člana 25 Zakona o stranim investicijama,  potrebno da Odbor predloži  dva člana
Savjeta za strane investicije, iz reda poslanika.

 Takođe,  naveo  je  da  je  u  petak,  28.  novembra  2014.  godine,  svim
poslaničkim klubovima poslat dopis u kome je zatraženo da se dostave predlozi  za
članove Savjeta, kako bi Odbor blagovremeno utvrdio predlog odluke i isti predao u
skupštinsku  proceduru.  Imajući  u  vidu  navedeno  poslanik  Milutin  Đukanović
predložio je da član Savjeta za strane investicije, iz reda poslanika parlamentarne
manjine bude poslanik Strahinja Bulajić. Poslanik Rešid Adrović, predložio je da iz
reda parlamentarne većine bude poslanik Filip Vuković.
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Odbor je, u skladu sa članom 25 Zakona o stranim investicijama, jednoglasno,
sa sedam glasova „za“, utvrdio Predlog odluke o imenovanju dva člana Savjeta za
strane  investicije  iz  reda  poslanika.  Za  članove  Savjeta  za  strane  investicije
predloženi su poslanici: Filip Vuković i Strahinja Bulajić.
Osma  tačka - TEKUĆA PITANJA

Predsjednik Odbora, obavijestio je članove da 
 

a) su u skladu sa članom 19c Zakona o finansiranju političkih partija, a imajući u
vidu  da  su  29.  septembra  2014.  godine  raspisani  izbori  za  odbornike  u
Skupštini  opštine  Herceg  Novi  za  14.  decembar  2014.  godine,  Odboru
dostavljeni  spiskovi  dužnika  lokalnih  preduzeća  opštine  Herceg  Novi
(zavedeno 26. novembra 2014. godine br. 00-63-7/14-122) i to:

-DOO Vodovod i kanalizacija
-DOO Komunalno stambeno (na CD-u)
-DOO Čistoća i 
-DOO Parking servis

b) su u skaldu sa članom 19 Zakona o finansiranju političkih partija dostavljene  i
analitičke  kartice  za  period  17.11  –  21.11.2014.  godine,  svih  državnih  i
lokalnih  budžetskih  potrošačkih  jedinica  (zavedeno  26.  novembra  2014.
godine, br. 00-63-7/14-31/81).

c) je članom 22 Zakona o porezu na ugljovodonike utvrđeno da će „Vlada Crne
Gore dostaviti Skupštini Crne Gore Predlog zakona o Fondu za ugljovodonike
najkasnije do 31. decembra 2014. godine. Takođe, obavijestio je članove da je
uputio  dopis  predsjedniku  Vlade  i  ministru  ekonomije  kako  bi  obavijestili
Odbor u kojoj fazi je izrada Predloga zakona o Fondu za ugljovodonike.

d) je 27. novembra uputio  dopise Vladi i osam institucija o potrebi izvještavanja
Skupštine o realizaciji zaključaka Skupštine povodom razmatranja Izvještaja o
radu Komisije za koncesije za 2013. godinu i Izvještaja DRI o reviziji prihoda
budžeta  CG  po  osnovu  zaključenih  ugovora  za  korišćenje  prirodnih
bogatstava. 

e) je  28.  novembra  zatražio  od  Vlade  Crne  Gore,  odnosno,  Savjeta  za
privatizaciju  i  kapitalne  projekte,  da  izvjesti  Odbor  o  realizaciji  zaključaka
Skupštine koji se odnosi na Jadransko brododgradilište AD Bijela.

f) je sastanak članova Odbora za ekonomiju, finansije i budžet Skupštine Crne
Gore  sa  članovima  Odbora  za  ekonomiju  i  finansije  Parlamenta  Republike
Albanije,  u  okviru  aktivnosti  Mreže  parlamentarnih  odbora  za  ekonomiju,
finansije i evropske integracije Zapadnog Balkana, uz podršku Vestminsterske
fondacije  za  demokratiju,  na  kojoj  će  tema,  između  ostalog  biti  oblast
saobraćaja, planiran za 6. decembra 2014. godine, u Tirani, Albanija.

g) će se 12.  decembra 2014.  godine održati  sastanak  Odbora za  ekonomiju,
finansije i budžet i Odbora za privredu, regionalni razvoj, trgovinu, turizam i
energetiku Narodne skupštine Republike Srbije, na kome će biti razmotrene
teme  od  zajedničkog  interesa  iz  oblasti  energetike,  regionalne  saradnje  i
trgovinske  razmjene.  Naveo  je  da  će  se  sastanak,  u  okviru  aktivnosti
Regionalne parlamentarne mreže odbora za ekonomiju, finansije i evropske
integracije Zapadnog Balkana i Vestminster fondacije za demokratiju, održati
u terminu od 12.00 do 15.00 časova u Bijelom salonu u Skupštini Crne Gore. 

*     *     *
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Sjednica je prekinuta u 13.10 časova.
*     *     *

Sjednica je nastavljena 18. decembra  2014. godine u 10:25 časova.
Predsjedavao je Aleksandar Damjanović, predsjednik Odbora. 
Sjednici su prisustvovali poslanici:  Zoran Jelić, Filip Vuković, Veljko Zarubica,

Damir Šehović, Milutin Đukanović, Strahinja Bulajić,  Almer Kalač i Nik Gjeloshaj
Sjednici nijesu prisustvovali poslanici: Srđan Milić, Nebojša Medojević, Rešid 

Adrović i Goran Tuponja.
Rad sjednice pratili su predstavnici medija. 

Predsjednik  Odbora  podsjetio  je  članove da je  Odbor  1.  decembra  obavio
raspravu  o  Predlogu  plana rada  sa  Finansijskim planom Agencije  za  elektronske
komunikacije  i  poštansku  djelatnost  za 2015.  godinu kao i  Predlogu finansijskog
plana sa Planom rada Regulatorne agencije za energetiku za 2015. godinu i odlučio
da se o navedenim aktima izjasni nakon dostavljanja mišljenja Vlade ili eventualnih
korekcija.  Nakon dostavljanja mišljenja Vlade i  dopune Predloga finansijkog plana
RAE  koja  se  odnosi  na  nivo  bruto  zarada,  zakazan  je  nastavak  sjednice  i
izjašnjavanje o tačkama 2 i 5.

Druga tačka   PREDLOG PLANA  RADA SA  FINANSIJSKIM  PLANOM AGENCIJE  ZA
ELEKTRONSKE KOMUNIKACIJE I POŠTANSKU DJELATNOST ZA 2015. GODINU;

         Predsjednik Odbora, konstatovao je da je dostavljeno mišljenje Vlade Crne
Gore koja je u potpunosti prihvatlila mišljene Ministarstva za informaciono društvo i
telekomunikacije.  Naveo je da je u mišljenju  Vlade ukazano na koji  način treba
korigovati  dijelove  Predloga  plana  rada  i  Predloga  finansijkog  plana  Agencije  za
2015.  godinu,  kao i  da  se Vlada nije  precizno odredila  prema pitanju  planiranja
sredstava za pokriće gubitka univerzalnog poštanskog servisa.Vlada  je konstatovala
da je Agencija za elektronske komunikacije i poštansku djelatnost nezavisni organ,
koji ima svoj budžet, te da je nadležnost Skupštine Crne Gore da daje saglasnost na
Plan  rada  sa  Finansijskim  planom,  kao  i  na  Izvještaj  o  radu  sa  finansijskim
izvještajem.

Takođe, podsjetio  je da je Agencija za elektronske komunikacije i poštansku
djelatnost dostavila korigovani Finansijski plan za 2015. godinu (br. 00-72/14-35/4),
kojim se povlači predhodno dostavljeni finansijski plan Agencije (br. 00-72/14-35/1).

U  raspravi su učestvovali poslanici: Aleksandar Damjanović, Damir Šehović,
Nik Gjeloshaj, Zoran Jelić, Veljko Zarubica i Milutin Đukanović.

              Nakon rasprave, Odbor je odlučio da podnese Skupštini sljedeći

 I Z V J E Š T A J

U  prvom  dijelu  sjednice  koja  je  održana  1.  decembra Odbor  je
razmotrio  Predlog  plana  rada  sa  Finansijskim  planom  Agencije  za  elektronske
komunikacije i poštansku djelatnost za 2015. godinu (br. 00-72/14-35/1).

Imajući  u  vidu  uvodno  obrazloženje  predsjednika  Savjeta  Agencije  za
elektronske  komunikacije  i  poštansku  djelatnost,  Odbor  je  konstatovao  da  su
planirane aktivnosti  Agencije  u  2015.  godini  usmjerene na:  normativno uređenje
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oblasti  elektronskih  komunikacija  i  poštanskih  djelatnosti;  izvršavanje  tekućih
aktivnosti;  izradu planova,  izvještaja  i  informacija  vezanih za tržište  elektronskih
komunikacija i poštanske djelatnosti kao i saradnju sa nadležnim državnim organima
i  drugim  institucijama,  operatorima  elektronskih  komunikacija,  poštanskim
operatorima, regulatornim tijelima drugih država i međunarodnim organizacijama u
oblasti elektronskih komunikacija i poštanskog saobraćaja.

U  odnosu  na  Predlog  finansijskog  plana  za  2014.  godinu,  Odbor  je
konstatovao  da  su  planirani  prihodi  na  nivou  od  4.488.584  €  kao  da  planirani
rashodi iznose 4.177.493 €. Takođe, konstatovano je da je Agencija u finansijskom
planu planirala višak prihoda nad rashodima u iznosu od 311.091 € koji bi se shodno
članu 27 Zakona o elektronskim komunikacijama uplatila u Budžet Crne Gore.

Odbor se upoznao sa pisanim mišljenjem Ministarstva finansija  u kojem je
navedeno  da  je  neophodno  planirati  sredstva  za  pokriće  gubitaka  univerzalnog
poštanskog servisa koji ne mogu biti manji od 1 mil.€ na godišnjem nivou, kao i da
je potrebno sagledati opravdanost planiranih projekata i mogućnost ušteda po tom
osnovu.

 Izvršni direktor Pošte Crne Gore, koji je prisustvovao sjednici Odbora u skladu
sa članom 67 Poslovnika Skupštine Crne Gore, naveo je da su troškovi univerzalnog
poštanskog  servisa  realno  prikazani  i  da  ne  mogu  biti  manji  od  onih  koje  je
obračunala Pošta Crne Gore. Takođe, istakao je da je tržište poštanskih usluga malo i
nerazvijeno i da se od licenci za pojedine poštanske djelatnosti ne mogu obezbijediti
neophodna sredstva.

Tokom rasprave postavljena su pitanja koja su se odnosila na: visinu zarada,
naknada i ostalih ličnih primanja zaposlenih, troškove univerzalne poštanske usluge,
troškove  održavanja  osnovnih  sredstava  i  amortizacije,  kao  i  plan  investicija
Agencije u 2015. godini.

U drugom dijelu sjednice koja je održana 18. decembra 2014. godine,
Odbor je razmotrio korigovani Finansijski plan Agencije za elektronske komunikacije i
poštansku  djelatnost  za  2015.  godinu  (br.  00-72/14-35/4),  kojim  se  povlači
predhodno dostavljeni finansijski plan Agencije (br. 00-72/14-35/1).

Odbor se, takođe, upoznao sa mišljenjem Vlade Crne Gore (br. 00-72/14-35/2)
u  kojem  se  ukazuje  da  je  Agencija  za  elektronske  komunikacije  i  poštansku
djelatnost nezavisni organ, koji ima svoj budžet, kao i da je nadležnost Skupštine
Crne Gore da daje saglasnost na Plan rada sa Finansijskim planom, kao i na Izvještaj
o radu sa finansijskim izvještajem.

Na  Odboru  je  konstatovao  je  Agencija  u  planu  rada  i  finansijskom planu
ugradila sve primjedbe, predloge i sugestije iz mišljenja Vlade Crne Gore i istaknuto
da  nijesu  uzete  u  obzir  primjedbe  iz  mišljenja  Ministarstva  finansija  (br.
00-63-7/14-120/3), kao ni sugestije koje su iznijete na sjednici Odbora.

Takođe,  Odbor  se  upoznao  i  sa  pisanim  mišljenjem  Pošte  Crne  Gore  (br.
00-63-7/14-123/9), u kojem se, između ostalog, ukazuje da je neophodno predvidjeti
trošak univerzalnog poštanskog servisa na način da se Finansijskim planom Agencije
predvide  realni  izvori  sredstava  za  naknadu  tih  troškova.  Određene  stavke
predloženog finansijskog plana Agencije, po mišljenju Pošte, potrebno je svesti  u
realne okvire čime bi se obezbijedilo oko 1.000.000 eura koliko je iznosio deficit, s
obzirom da sredstva u kompenzacionom fondu nijesu dovoljna.

Na sjednici je bilo mišljenja da je  potrebno pronaći model za prevazilaženje
problema obezbjeđivanja  sredstava za pokriće  gubitaka univerzalnog poštanskog
servisa, a kao jedan od mogućih predloženo je da se Finansijskim planom predviđeni
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višak prihoda nad rashodima Agencije umjesto u budžet Crne Gore prebaci u stavku
8– troškovi univerzalne poštanske usluge.

Na Predlog finansijskog plana Agencije najavljeno je podnošenje amandmana.
Odbor je, sa pet glasova ″za″ i dva glasa ″protiv″, odlučio da predloži Skupštini

da  usvoji  Predlog  finansijskog  plana  sa  planom  rada  Agencije  za  elektronske
komunikacije i poštansku djelatnost za 2015. godinu (br. 00-72/14-35/4).

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Almer Kalač.

Treća tačka –  PREDLOG  FINANSIJSKOG PLANA SA PLANOM RADA REGULATORNE
AGENCIJE ZA ENERGETIKU ZA 2015. GODINU;

Predsjednik  Odbora  podsjetio  je  da je  Regulatorna  agencija  za  energetiku
dostavila  izmjene  i  dopune  Predloga  finansijskog  plana  za  2015.  godinu  (br.
00-72/14-45/2).

U  raspravi su učestvovali poslanici: Aleksandar Damjanović i Veljko Zarubica.

   Nakon rasprave, Odbor je odlučio da podnese Skupštini sljedeći

 I Z V J E Š T A J

U  prvom  dijelu  sjednice  koja  je  održana  1.  decembra   Odbor  je
razmotrio  Predlog  finansijskog  plana  sa  Planom  rada  Regulatorne  agencije  za
energetiku za 2015. godinu (br. 00-72/14-45/1). 

Imajući  u  vidu  uvodno obrazloženje  predsjedavajućeg Odbora  Regulatorne
agencije za energetiku (RAE), na Odboru je konstatovano da su planom Agencije za
2015. godinu predviđene aktivnosti koje se odnose na: ostvarivanje normativno –
regulatorne uloge Agencije; učešće u implementaciji Trećeg paketa propisa Evropske
unije u dijelu koji se odnosi na oblast elektroenergetike i usklađivanje podzakonskih
akata  iz  nadležnosti  Agencije;  praćenje  i  ostvarivanje  regulatorno  dozvoljenog
prihoda, cijena i tarifa u toku regulatorne godine; organizaciono i kadrovsko jačanje
kao  i  jačanje  odnosa  Agencije  sa  državnim organima  sa  kojima  ima  zajedničku
nadležnost i međunarodnim institucijama čiji je član.

U  odnosu  na  Predlog  finansijskog  plana  za  2015.  godinu,  Odbor  je
konstatovao da su prihodi planirani u iznosu od 1.393.082 €, rashodi u iznosu od
1.307.026 kao i da je Agencija na kraju 2015. godine planirala da u Budžet Crne
Gore  prenese  sredstva  u  iznosu  od  86.055  €.  Takođe,  konstatovano  je  da  je
prosječna neto zarada zaposlenih u 2015. godini planirana u iznosu od 1.177 €.

Tokom  rasprave  postavljena  su  pitanja  koja  su  se  odnosila  na: troškove
službenih  putovanja,  troškove  konsultantskih  usluga,  troškove  predviđene  za
organizovanje  međunarodnih  skupova  u  oblasti  energetike  kao  i  stavku  ostalih
prihoda koji će finansijskim planom za 2015. godinu biti  uvećani za 185% u odnosu
na  2014.  godinu.  Takođe,  članove  Odbora  je  interesovalo  koliko  je  učešće
Elektroprivrede Crne Gore u planiranim prihodima od naknada za korišćenje licienci.
Upoređivanjem  podataka  finansijskog  plana  za  2015.  godinu  sa  Finansijskim
izvještajem Agencije za 2013. godinu, na Odboru je konstatovano da je RAE u 2015.
godini namjenila 30% veći iznos za isplatu zarada. Takođe, ukazano je da je RAE u
2015. godini predvidjela višak prihoda nad rashodima u iznosu od 86.650€ što je
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približno planiranim u 2014. godni, dok su ukupni prihodi planirani Agencije za 7,5%
veći u odnosu na prethodnu godinu.

Imajući u vidu mišljenje Ministarstva finansija kojim se predlaže da se da se
razmotri  opravdanost  visine  zarada  u  Agenciji,  kao  i  imajući  u  vidu  strukturu
zaposlenih po stručnoj  spremi,  prosjek zarada u drugim nezavisnim regulatornim
tijelima kao i prosjek zarada u Crnoj Gori, Odbor je odložio izjašnjavanje o Predlogu
finansijskog  plana  sa  Planom  rada  Regulatorne  agencije  za  energetiku,  kako  bi
Agencija sagledala mogućnost ostvarivanja dodatnih ušteda.

U drugom dijelu sjednice koja je održana 18. decembra 2014. godine,
Odbor  je  razmotrio  izmjene  i  dopune  Predloga  finansijskog  plana  Regulatorne
agencije za energetiku za 2015. godinu (br. 00-72/14-45/2).

Na Odboru je konstatovano da je Regulatorna agencija za energetiku nakon
ponovnog  sagledavanja  Predloga  finansijskog  plana,  a  polazeći  od  konstatacija
saopštenih u prvom dijelu sjednice Odbora, umanjila ukupan nivo zarada zaposlenih
za 2,93% kao i da će umjesto ranije utvrđenog iznosa od 86.055 €, u Budžet Crne
Gore prenijeti iznos u visini od 110.802 €.

Odbor  je,  sa  pet  glasova  ″za″  i  tri  glasa  ″uzdržan″,  odlučio  da  predloži
Skupštini  da  prihvati  Predlog  finansijskog  plana  sa  planom  rada  Regulatorne
agencije za energetiku za 2015. godinu (br. 00-72/14-45/2).

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Almer Kalač.

Sjednica je završena u 10.45 časova

*     *     *
Broj: 00-63-7/14-

SEKRETAR ODBORA                    PREDSJEDNIK
ODBORA
Nađa Vukićević, s.r.                                  mr Aleksandar
Damjanović, s.r.
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83. sjednica Odbora za ekonomiju, finansije i budžet,
održana 1. i 18. decembra 2014. godine

REZULTATI GLASANJA

O PREDLOGU AKTA
NAZIV AKTA „ZA“ „PROTIV“ „UZDRŽAN“

PREDLOG 
FINANSIJSKOG 
PLANA KOMISIJE ZA
HARTIJE OD 
VRIJEDNOSTI ZA 
2015. GODINU

Zoran Jelić
Rešid Adrović
Filip Vuković
Veljko Zarubica
Almer Kalač

Strahinja Bulajić
Goran Tuponja
Aleksandar 
Damjanović

PREDLOG PLANA 
RADA SA 
FINANSIJSKIM 
PLANOM AGENCIJE 
ZA NADZOR 
OSIGURANJA ZA 
2015. GODINU

Zoran Jelić
Rešid Adrović
Filip Vuković
Veljko Zarubica
Almer Kalač

Aleksandar 
Damjanović
Goran Tuponja
Strahinja Bulajić
Milutin Đukanović

PREDLOG 
FINANSIJSKOG 
PLANA SA PLANOM
RADA AGENCIJE ZA
ELEKTRONSKE 
MEDIJE ZA 2015. 
GODINU;

Rešid Adrović
Filip Vuković
Veljko Zarubica
Almer Kalač

Strahinja Bulajić
Goran Tuponja
Aleksandar 
Damjanović

PREDLOG 
FINANSIJSKOG 
PLANA SA 
PROGRAMOM 
RADA AGENCIJE ZA
LJEKOVE I 
MEDICINSKA 
SREDSTVA ZA 
2014. GODINU

Zoran Jelić
Rešid Adrović
Filip Vuković
Veljko Zarubica
Almer Kalač

Aleksandar 
Damjanović
Goran Tuponja
Strahinja Bulajić
Milutin Đukanović
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PREDLOG PLANA 
RADA SA 
FINANSIJSKIM 
PLANOM AGENCIJE 
ZA ELEKTRONSKE 
KOMUNIKACIJE I 
POŠTANSKU 
DJELATNOST ZA 
2015. GODINU

Zoran Jelić
Veljko Zarubica
Damir Šehović
Nik Gjeloshaj
Almer Kalač

Aleksandar 
Damjanović
Milutin Đukanović

PREDLOG 
FINANSIJSKOG 
PLANA SA PLANOM
RADA 
REGULATORNE 
AGENCIJE ZA 
ENERGETIKU ZA 
2015. GODINU

Zoran Jelić
Filip Vuković
Veljko Zarubica
Nik Gjeloshaj
Almer Kalač

Aleksandar 
Damjanović
Strahinja Bulajić
Milutin Đukanović

PREDLOG ODLUKE 
O IMENOVANU DVA
ČLANA SAVJETA ZA
STRANE 
INVESTICIJE IZ 
REDA POSLANIKA

Rešid Adrović
Veljko Zarubica
Almer Kalač
Milutin Đukanović
Strahinja Bulajić
Goran Tuponja
Aleksandar 
Damjanović
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